
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 31. marts 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

1054 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Rasmus Vestergaard Madsen (EL). 

 

Spørgsmål nr. 1054:  

”Agter ministeren at foranstalte, at der udarbejdes retningslinjer for sundhedsunder-

søgelser af mennesker, som har indtaget store mængder af stoffet PFOS gennem fø-

devarer?” 

 

Svar: 

Jeg har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet følgende bidrag fra Sund-

hedsstyrelsen, som jeg kan henholde mig til: 

 

”De helbredsuŶdersøgelser, soŵ det vil vise sig at være relevaŶt at geŶŶeŵføre, vil 
blive planlagt og foretaget af læger, som har særligt kendskab til den risiko, der kan 

være, når man udsættes for blandt andet kemiske forbindelser. De vil ud fra den kon-

krete sag kunne vurdere, hvilke retningslinjer, som eventuelle helbredsundersøgelser 

skal følge”.  
 

Jeg skal i øvrigt henvise til min besvarelse af SUU spørgsmål 1053 (alm. del).  
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